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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 29. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 2. júna 2022 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 

Ťahanovce Ing. Ján Nigut. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou v zasadačke 
mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 11 starostov MČ 

a jeden zástupca starostu z MČ Sídl. KVP p. Matoušek. Skonštatoval, že Rada starostov 
nebola uznášaniaschopná a preto v zmysle Rokovacieho poriadku sa navzájom 
informovali a podávali si informácie bez prijímania uznesení, pokiaľ nedosiahnu 
potrebný počet členov pre prijatie uznesení. Prítomní členovia súhlasili s postupom.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: p. Roland Lacko a Ing. František Ténai, MBA 

- - - 
 
Bod č. 1 
Aktuálne informácie v poskytovaní pomoci občanom UA 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní primátora mesta Košice Jaroslava 

Polačeka a prednostu Okresného úradu (OÚ) Martina Semana a jeho kolegyňu z úseku 
krízového štábu. Požiadal p. Semana o úvodné informácie v poskytovaní pomoci 
utečencom. 

 
p. Seman, prednosta OÚ Košice – Uviedol, že mestským častiam bol distribuovaný leták so 

školeniami, ktoré organizuje okresný úrad a tieto školenia sa budú organizovať na 
celom Slovensku. Je to pre utečencov, ktorí by chceli podnikať. Samozrejme okresný 
úrad sústreďuje (zbiera) dáta, ktoré mestské časti odovzdávajú ku žiadostiam 
o príspevok na bývanie, ktorý sa bude navyšovať o príspevok na stravu. Poďakoval 
starostom za ich aktivitu a komunikáciu s OÚ. Všetky organizácie zapojené do 
poskytovania pomoci sa spoločne stretávajú na OÚ. Dodal, že vydal pokyn - 
usmernenie, aby vznikol jeden leták s informáciami, aké možnosti títo utečenci majú, 
lebo tých informácii je veľa a určite bude vhodné, aby boli sústredené na jednom 
papieri.  

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Poďakoval za podané informácie prednostovi OÚ. 

Dodal, že s vybavovaním a so spracovávaním danej agendy sú spojené isté výdavky 
a náklady na miestnych úradoch MČ. Nateraz za obdobie, mimo mesiaca máj, evidujú 
približne 400 odídencov, ktorí boli prostredníctvom MČ Juh skontrolovaní a agenda 
bola podstúpená okresnému úradu a štátu. Agenda ale zahŕňa nové administratívne 
úkony, ako overovanie údajov cez kataster, overovanie kompletnosti čestného 
vyhlásenia, zadávanie a kontrola v systému REGOB a ďalšie. Za svoju MČ uviedol, že 
bol by rád, s čím určite súhlasia aj ostatní kolegovia - starostovia, keby náklady 



2 
 

na administratívno-procesné spracovanie boli aspoň symbolickou sumou zo štátneho 
rozpočtu na to dané. Má informáciu, že niektorí kolegovia pre túto činnosť museli prijať 
novú pracovnú posilu na úrad, čo predstavuje nové personálne výdavky. Opýtal sa 
prednostu OÚ, či sa takou témou zaoberajú? 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Súhlasil s predrečníkom, to isté chcel povedať, lebo 

ku danej agende majú na úrade vyčleneného jeden a pol pracovníka a z toho dôvodu by 
rád vzniesol aj prostredníctvom Rady starostov požiadavku, aby bola paušálna náhrada 
buď na odídenca alebo na jednotlivú žiadosť a túto požiadavku by smerovali na vládu 
resp. na štát. Všetky náklady, ktoré im navyše s tým vznikli majú evidované a vedia ich 
doložiť – predložiť. 

 
p. Seman, prednosta OÚ Košice – Reagoval na predrečníkov a poďakoval za podnety. 

Uviedol, že budú v tejto veci aj zo strany okresného úradu tlačiť smerom ku štátu. Ide 
o celoslovenský problém a na najbližšom stretnutí krízového celoslovenského štábu 
za účasti všetkých prednostov prednesie túto tému a o záveroch ich bude informovať.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Je rád, že sa venujú tejto téme, pretože obec, teda 

mestská časť vykonáva nejaké svoje úlohy, ako samostatnú činnosť a potom má 
prenesený výkon štátnej správy, na ktorý od štátu prichádzajú peniaze. Preto chce, aby 
trvali na tom, aby náklady súvisiace s agendou, čo sa týka utečencov, boli preplatené zo 
strany štátu. Tie náklady vyčíslia a podotkol, že ide o náklady, ktoré nevznikajú 
činnosťou obce pre obyvateľov mestských časti, ale predstavujú náklady navyše.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa na termín, ktorý je stanovený 

na preplácanie príspevku za ubytovanie pre odídenca, či to končí v júni alebo je 
naplánované, že to bude pokračovať aj ďalej? Blíži sa dovolenkové obdobie 
a pracovníkov na úrade bude skrz toho menej.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Doplnil otázku pre p. prednostu týkajúcu sa školení 

zamestnancov MČ, ktorým vznikla povinnosť zaznamenávať odídencov do štátneho 
systému – kedy sa uskutočnia tieto školenia? 

 
p. Seman, prednosta OÚ Košice – Reagoval na podnety a odpovedal, že termín na preplácanie 

príspevku za ubytovanie sa bude predlžovať a stanovuje sa to do konca augusta 2022. 
 Požiadal starostov MČ, aby mu priamo na emailovú adresu: prednosta.ke@minv.sk 

zasielali prepočítané náklady, čo ich to stojí teraz a s tými číslami pôjde priamo na už 
spomínaný celoslovenský krízový štáb, ktorý sa koná 3-krát do týždňa (pondelok, 
streda, piatok). 

 Skonštatoval, že Košický kraj má dlhodobo problém s ubytovaním odídencov na 
dlhodobé a strednodobé obdobie. Momentálne je v internátoch škôl ubytovaných 400 
utečencov, ktorých tiež musia premiestniť.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Zo strany starostov už neodzneli otázky ani ďalšie 

podnety, preto poďakoval p. prednostovi OÚ Martinovi Semanovi za jeho účasť na 
rokovaní Rady starostov a ukončil diskusiu bez prijatia uznesenia. (pozn.: nízky počet 
členov RS) 

- - - 
 
 



3 
 

Bod č. 2 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 26. mája 2022 zaradené 
na najbližšie zasadnutie MZ  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu bez možnosti prijímania uznesenia, ku 

všetkým bodom, ktoré boli predmetom rokovania 33. Mestskej rady v Košiciach. Dodal, 
že pozvánka spolu s materiálmi bola starostom MČ zaslaná v elektronickej podobe. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Ku bodu „Návrh na posun hranice výšky dôchodku pre 

priznanie účelového finančného príspevku na stravovanie dôchodcov od 01.07.2022“ 
uviedol, že doposiaľ pri stanovených pravidlách, čo sa týka ceny stravného lístka v MČ 
Juh cez jedáleň Vojvodská predstavuje sumu 2,95 Eur a s príspevkom, resp. po 
odpočítaní príspevku od mesta to je suma 1,75 Eur. Po úprave, resp. po schválení 
predkladaného návrhu, suma bez príspevku bude 2,95 Eur, to ostáva nezmenené, ale 
suma s príspevkom bude 0,95 Eur pre stravníka. Uviedol, že je veľmi rád, že takýto 
návrh prišiel, ale dal do pozornosti, že občania, u ktorých bude dôchodok presahovať 
sumu 500 Eur, nebudú mať nárok na príspevok a myslí si, že to bude predstavovať 
veľký rozdiel – skok. Preto sa opýtal, či by nebolo vhodné pouvažovať o tom, aby pre 
občanov s dôchodkom nad 500 Eur urobili ďalšiu skupinu so zvýhodnením.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, môžu tak urobiť, ale potom je potrebné dvoj-eurový 

príspevok znížiť, lebo sa bavia o rozpočtovej kapitole, na ktorú je vyhradená istá suma, 
ktorá sa bude navyšovať, tak ak to musí matematicky sedieť, musí tým pádom dôjsť ku 
úprave návrhu, teda ku zníženiu navrhovaného príspevku pre občanov s dôchodkom 
do 500 Eur. A budú potrebovať aj dáta, o akom počte dôchodcov hovoria. Nevie 
povedať v danej chvíli, či kolegyne disponujú takými informáciami. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Reagoval na p. primátora a uviedol, že disponujú takými 

údajmi, nakoľko sa u nich podpisujú dohody o poskytovaní sociálnych služieb – 
o stravovaní, pričom musia doložiť výmer o poberaní dôchodku. Čiže cez sociálne 
oddelenia MČ sa to dá zistiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Upozornil, že tieto údaje nie sú celkom úplné, lebo disponujú iba 

údajmi o tých dôchodcov, ktorí sa aj reálne stravujú. Ale je veľa dôchodcov, ktorí sa 
takto nestravujú a potom je tu riziko, o koľko sa čísla navýšia reálne. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či na zasadnutí MZ sa bude 

rokovať aj o materiáli, ktorý sa týka zmien a doplnkov ÚPN HSA č. 19/2021? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Odpovedal, že materiál bude stiahnutý, nakoľko OÚ požiadal 

mesto Košice o dodatočné lehoty, čo znamená, že do zasadnutia MZ nepošle potrebné 
vyjadrenia.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ukončil diskusiu. 

- - - 
 
Body č. 1 a č. 2 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Upovedomil členov RS, že sa počet prítomných starostov 

zvýšil, už sú uznášaniaschopní, pristúpil ku určeniu overovateľov zápisnice a schváleniu 
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programu rokovania. 
 Za overovateľov zápisnice určil starostu MČ Poľov p. Rolanda Lacka a starostu MČ 

Sever Ing. Františka Ténaia. 
 Dal hlasovať o predloženom návrhu programu, ktorý už aj z časti prerokovali. 
 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 1 - za: 12, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program bol schválený. 
 Skôr, ako predniesol návrh uznesenia k bodu č. 1 sa opýtal prítomných starostov, či 

súhlasia, aby Rada starostov v Košiciach zobrala na vedomie podanú informáciu k bodu 
č. 1. Starostovia súhlasili, preto dal o návrhu hlasovať. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 

Hlasovanie č. 2 - za: 11, proti: 0, zdržali sa: 1 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh na uznesenie neschválili.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že k bodu č. 1 by mali prijať uznesenie 

v zmysle diskusie, ktorá prebehla ohľadne administratívnej agendy smerom k 
utečencom – pripraviť podklady a zaslať ich prednostovi a zároveň požiadať, aby sa 
náklady, ktoré MČ vznikajú, sa nejakým kľúčom začali preplácať. Požiadal, aby sa 
takéto uznesenie spoločne naformulovalo a zároveň, aby ho starostovia aj podporili a 
schválili. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Áno, samozrejme, treba to naformulovať do jednej vety. 
 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Navrhol, aby jednotlivé MČ predložili okresnému 

úradu náklady súvisiace s odídencami a na základe toho bol pripravený, či už zo strany 
OÚ alebo štátu, model refundácie daných nákladov. Teraz to tu presne nepovedia, či to 
má byť rátané na jedného odídenca alebo na jeden výkaz, či na jednu hodinu, či to budú 
vypočítavať zo sumy, ktorú štát na bývanie prepošle. Iba budú vedieť, aké majú s tým 
MČ náklady.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na predrečníka a uviedol, že tak ako MČ majú náklady, 

tak ich má aj mesto v rámci sociálnych služieb. Preto by skôr postupoval voči OÚ, resp. 
štátu jednotne, čo znamená, že budú starostovia, resp. ich úrady prostredníctvom 
referátu civilnej ochrany mesta oslovení, aby preposlali výkaz o nákladoch a na základe 
neho sa pripraví jednotná tabuľka. Vyjadril svoj názor, aby Rada starostov v tejto veci 
neprijímala uznesenie, lebo zadá takú úlohu a bude to na pleciach mesta. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Môžu si prijať uznesenie, že Rada starostov požiada 

vedenie mesta, aby sa touto vecou zaoberalo. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Vyslovil názor, že uznesenie by prijať mali 

a zároveň informoval prítomných kolegov, že sa telefonicky spojil s p. Kaliňákom zo 
ZMOS-u. Potvrdil mu, že je to celoslovenský problém a v tejto veci sa má predložiť 
vláde na schválenie materiál budúci týždeň, v ktorom je navrhovaná forma, že by to 
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mala byť náhrada paušálnych nákladov na jedného odídenca.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov 

v Košiciach žiada o úhradu paušálnych nákladov súvisiacich s ukrajinskými odídencami 
na Slovensku. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal o tomto návrhu hlasovať. 
 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 12, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh na uznesenie schválili.  
 Nakoľko zo strany starostov MČ žiadne podnety a ani pripomienky k bodu č. 2 

neodzneli, predniesol návrh na uznesenie k bodu č. 2: Rada starostov v Košiciach 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať materiály prerokované 
na Mestskej rade v Košiciach dňa 26.05.2022 zaradené na najbližšie zasadnutie MZ dňa 
16. júna 2022. 

 Dal o návrhu hlasovať. 
 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 4 - za: 12, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh na uznesenie schválili.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril bod.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Požiadal o základné informácie od 

predsedu Komisie pre deľbu pôsobností medzi mesto a mestské časti, či sa na niečom 
dohodli, či bude niečo predložené aj na mestskom zastupiteľstve a pod.? 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Komisia v poslednom období zasadala dva-krát 

a výstup predstavuje návrh na zmeny Štatútu mesta Košice. Konkrétne sa prijali 
uznesenia, ktoré hovoria o doplnení § 8, ktorý znie: Mestská časť je územným 
samosprávnym a správnym celkom Košíc; združuje obyvateľov, ktorí majú na jej území 
trvalý pobyt. Mestská časť vykonáva samosprávu Košíc a prenesenú pôsobnosť v 
rozsahu vymedzenom zákonom a štatútom; v tomto rozsahu má postavenie obce. Odsek 
4: Mestské časti sú právnickými osobami, ktoré za podmienok ustanovených zákonom a 
štatútom samostatne hospodária s vlastným majetkom a s vlastnými finančnými 
zdrojmi, ako aj s majetkom, ktorý im bol zverený. 

 Doplnenie § 41 písm. b) Prerozdelenie výnosu z dane za psa medzi mesto a Mestské 
časti: Výnos dane za psa je v celej výške príjmom mestskej časti, ktorá je správcom 
tejto dane s účinnosťou od 01.01.2023. 

 Zmena v § 21 ods. 1, kde sa vypúšťajú slová „Barca, Kavečany, Košická nová Ves, 
Krásna, Lorinčík, Luník IX, Myslava, Pereš, Poľov, Šebastovce, Ťahanovce, Vyšné 
Opátske, Šaca, Džungľa a Sídlisko KVP“. Ide o subkomunikácie. 

 Zmena v § 23 ods. 1, kde sa vypúšťajú slová ,,Barca, Kavečany, Košická nová Ves, 
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Krásna, Lorinčík, Luník IX, Myslava, Pereš, Poľov, Šebastovce, Ťahanovce, Vyšné 
Opátske, Šaca, Džungľa a Sídlisko KVP“. Ide o verejné priestranstvá. 

 Ďalej bolo prijaté uznesenie, čo sa týka zmeny financovania, t. j. v § 40 písm. b) sa 
nakoniec pripájajú slová „minimálne však vo výške 20 % celkového rozpočtovaného 
výnosu dane za príslušný rok“. 

 Tiež sa prijalo uznesenie týkajúce sa úpravy hazardu, a to § 34 sa dopĺňa o odsek 3, 
ktorý znie: „Mestské časti vykonávajú výlučnú rozhodovaciu právomoc k povoleniu 
hazardu na svojom území.“ 

 Dodal, že celkovo boli tieto uznesenia prijaté väčšinou členov komisie a následne bude 
prebiehať diskusia o tom, aby vedeli prijať spravodlivý model financovania 
jednotlivých kompetencií a celkového financovania MČ. Ak návrhy na zmenu príjme aj 
mestské zastupiteľstvo, bude ešte priestor na to, aby jednotlivé kompetencie vyčíslili, 
lebo budú potrebné dáta a údaje. Niektorými už disponujú, ale niektoré potrebujú ešte 
získať. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Zo strany starostov žiadne podnety neodzneli, preto bod 

uzavrel a ukončil aj rokovanie. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 29. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 29.07.2022 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

p. Roland Lacko .................................................................... podpísal dňa: 09.08.2022 
 
 
Ing. František Ténai, MBA ................................................... podpísal dňa: 08.08.2022 
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